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4.4.2009.Ministar Stanislav Čađo u 
posjeti opštini Prijedor 
 
Trenutna bezbjednosna situacija u 
Prijedoru je   dobra bez obzira na  nekoliko 
incidenata koji na sreću nisu imali 
posljedica po živote i imovinu naših 
građana zaključili su ministar unutrašnjih 
poslova RS Stanislav Čađo i načelnik 
opštine Prijedor Marko Pavić nakon 
razgovora vođenih u Prijedoru. 
 

 
 
- Naravno da u Ministarstvu vodimo 
računa i o tim vanrednim situacijama i 
stvarima koje  su proizvedene događajem 
kakav je predmet načelnika Stanice javne 
bezbjednosti Prijedor Gorana Mikanovića, 
a tek na osnovu izvještaja unutrašnje 
kontrole kada budemo saznali šta se tačno 
dogodilo , možemo govoriti hoće li 
načelnik ove policisjke stanice bude 
smijenjen ili ne,  kazao je ministar Čađo. 
On je podvukao da je  MUP RS  ozbiljna i 
organizovana insistucija  i bilo šta da se 
radi ne može da se radi van okrilja zakona i 
pozitivnih propisa i da ne predstavlja odraz 
ničijeg ličnog shvatanja, htijenja ili 

postupanja.Trenutno je na djelu unutrašnja 
kontrola i tek nakon njihovog izvještaja mi 
ćemo moći da se opredjeljujemo . 
- Duboko sam ubijeđen  da će institucije 
MUP, u koje imam puno povjerenje, dati 
konačni epilog stvari . Ničija pozicija u 
MUP nije zasnovana ni na čemu drugom 
nego da tome da svako mora da radi svoj 
posao i da u sklopu obavljanja svog posla 
primjenjuje i poštuje zakon. 
Čađo je dodao i da Ministarstvo 
unutrašnjih poslova ima odličnu saradnju 
sa ovom lokalnom upravom i ta saradnja  
je  jedan od najpozitivinijih primjera u 
Republici Srpskoj  jer  potpuno je svima 
jasno  da nema dobre bezbjednosti bez 
učešća svih onih koji tome mogu 
doprinijeti, pa i sami građani. 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić je 
rekao da je Prijedor  specifičan grad 
različite nacionalne strukture koji već dugi 
niz godina održava povoljnu bezbjednosnu 
situaciju i predstavlja grad u koji je sigurno 
investirati i ulagati. 
-Tome su  doprinijele službe koje  
profesionalno rade na tim pitanjima, 
opštinske institucije vlasti, ali  i Forum 
građana, koji ima posebnu ulogu u tom 
procesu. 
On je potvrdio da je na sastanku 
dogovoreno postavljanje  nekoliko 
sigurnosnih kamera  na više lokacija u 
gradu,te da upotreba vozila pauk  pređe u 
nadležnost opštine . 
 
12.4.2009. Parlamentarna delegacija 
Slovenije u posjeti opštini Prijedor 
 
 
Po nekim procjenama u Bosni i 
Hercegovini živi između pet i osam hiljada  
Slovenaca koji su okupljeni u deset 
udruženja. Jedno tako je u sklopu radne 
posjete Republici Srpskoj posjetila 
parlamentarna delegacije Slovenije na čelu 
sa Mirom Petekom , predsjednikom 
komisije za odnose sa Slovencima u 
inostranstvu. 
-Naša parlamenatrna delegacija je prijatno 
iznenađenja što opština Prijedor ima 
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sredstva u budžetu koja su namijenjena za 
slovenačku manjinu i mi smo veoma 
zadovoljni sa tim. 
On je dodao da Republika Slovenija veoma 
dobro sarađuje sa BiH te je samo prošle 
godine robna razmjena između ove dvije 
države iznosila oko milijardu eura. 
-Republika Slovenija je poslije rata 
investirala  u BiH oko 550 miliona eura i 
otvorila na taj način oko 10 000 novih 
radnih mjesta.U tim aktivnostima je naša 
manjina uspjela da bude most za 
uspostavljanje saradnje i na to smo veoma 
ponosni, rekao je Petek. 
 

 
 
Slovenačku parlamentarnu delegaciju 
primio je i načelnik opštine Prijedor Marko 
Pavić koji je istakao da je upravo 
Udruženje Slovenaca koji žive u Prijedoru 
posredovalo da ova opština uspostavi 
prijateljske odnose sa slovenačkim 
opštinama Bovec i Novo Mesto. 
-Ta  razmjena izmežu naše i ovih opština  
nije samo administrativna već  je i na 
nivou veoma dobre  saradnje kulturni i 
sprotskih kolektiva  te već ostvarene  
privredne saradnje, kazao je Pavić. 
On je istakao da će opština Prijedor i  dalje 
pomagati rad udruženja i ove i svih ostalih 
nacionalnih manjina , te podržati  sve 
njihove korisne programe . 
 
Ambasador Slovačke –Prijedor na 
dobrom putu ka Evropi 
 
Oko 80 odsto građana podržava ulazak 
Bosne i Hercegovine u Evropsku uniju i ne 

treba se plašiti ulaska u tu evropsku 
porodicu već treba koristiti prednosti koje 
BiH ima i sredstva iz evropskih fondova,  
 čulo se na jučerašnjoj debati koja je  juče 
održana u Prijedoru na temu -Evropske 
integracije: Ruralni razvoj i prekogranična 
saradnja.Debatu je organizovala opština 
Prijedor i Udruženje građana „ Don“, a pod 
pokroviteljstvom specijalnog predstavnika 
Evropske unije i ambasade Češke 
Republike  u BiH čija je tema  bila  Tim 
povodom u posjeti opštini Prijedor bio je 
ambasador Slovačke u BiH Miroslav 
Mojžita koji je na debati prenio iskustva 
ove zemlje na putu priključenja Evropskoj 
uniji. 
 

  
 
-Naše petogodišnje iskustvo u EU  je 
veoma pozitivno, a najviše je pomaka bilo 
upravo u poljoprivredi koja je dosta 
osjetljiva grana proizvodnje.S druge strane, 
izuzetno mi je zadovoljstvo što je Priejdor 
domaćin jednog ovakvog skupa  koja već 
primejnjuje evropske standarde i gdje je  
regionalna saradnja već započeta, rekao je 
Mojžita.   
On je dodao da se na  putu ka evropskim 
integracijama može očekivati puno tenzija 
i rasprava oko pitanja zaštite domaće 
proizvodnje, ali tu država treba da odredi 
strateške pravce. 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić je 
istakao da je ovoj loklanoj zajednici 
globalni  cilj upravo prekogranična 
saradnja koja je već  ostvarena sa 
varaždinskom i sisačkom županijom. 
-Opština Prijedor ima gotovo dvije trećine 
stanovnika van grada i nama je ruralni 
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razvoj veoma bitan kako se  ne bi vršio 
pritisak na grad i kako  bi kvalitetnim 
programima  i projektima stanovnicima u 
rurarlnom područjima bilo omogućena 
tržišna proizvodnja  od koje će korist imati 
i šira lokalna zajednica, rekao je Pavić.  
Predstavnik Direkcije za evropske 
integracije Aida Hodžić je istakla da je  
Prijedor pozitivan primjer primjene 
evropskih standarda na lokalnom nivou.  
-Evropska unija  podržava proces 
integrisanja kroz svoje fondove i 
predpristupna programe pomoći  pod 
nazivom  IPA koja sadrži pet komponenti , 
od kojih su BiH kao potencijalnom 
kandidatu  dostupna su  dva programa, 
među kojima upravo  prekogranična 
saradnja, kazala je Hodžićeva. 
U debati su učestvovali predstavnici 
lokalnih strukovnih udruženja 
poljoprivrednika, lokalne razvojne agencije 
„ Preda“ te organizovana štandovska 
prezentacija poljoprivrednih proizvoda i 
turističke ponude sela prijedorske opštine. 
 
Delegacija Skupštine opštine u posjeti 
Manisi 
 
Delegacija opštine Prijedor na čelu sa  
potpredsjednikom Skupštine opštine 
Vesnom Jelača  prisustvovala je  od 23.-
26.aprila   tradicionalnom 469. po redu  
međunarodnom  Mesir  festivalu koji se 
održava u turskom gradu Manisa.  Saradnja 
sa ovom opštinom na  zapadu Turske  
uspostavljena je na inicijativu Ministarstva 
vanjskih poslova BiH i posredstvom naše 
ambasade u Ankari  još  2006.godine, a 
godinu kasnije rezultirala je potpisvanjem 
Povelje o bratimljenju ove dvije opštine.           
Manisa je grad veoma bogate kulture i 
tradicije, ali  je i moderan industrijski grad, 
a u dosadašnjim susretima i  razgovorima  
rukovodstva ova dva grada  utvrđene su  
mnoge dodirne tačke i mogućnosti saradnje 
u raznim oblastima, prvenstveno 
mogućnost ulaganja u  privredne kapacitete 
opštine Prijedor. 
 Manisa je smještena u zapadnoj Anatoliji, 
a pored razvijene poljoprivrede, značajan 

je industrijski i trgovački centar ovog 
dijela Turske, te  područje prepoznatljivo 
po  stotinama  endemičnih vrsta cvijeća i 
bogatom šumskom vegetacijom i 
ljekovitom bilju.U delegaciji koja  je 
prisustvovala 469. Mesir festivalu su i 
odbornici Skupštine opštine Prijedor Sead 
Jakupović i Zoran Kos, te načelnik 
Odjeljenja za opštu upravu Mirzad 
Islamović. 
 
Skupština opštine Prijedor 
 
Mjere štednje  skraćuju sredstva za 
sanaciju  putne mreže 
 
Iako su odbornici Skupštine opštine 
Prijedor na poslednjoj sjednici usvojili 
program redovnog održavanja lokalnih 
puteva, nekategorisanih puteva i ulica na 
području ove opštine za 2009. godinu 
kojim su za ovu namjenu predviđena 
budžetska izdvajanja u iznosu od 
2.100.000 KM, već sada je izvjesno da će 
mjere štednje ''skratiti'' putnu mrežu na 
području opštine. 
Prilikom razmatranja ovog programa, 
konstatovano je da ga treba prihvatiti samo 
okvirno s  obzirom na ranije usvojene 
mjere za ublažavanje negativnih efekata 
svjetske ekonomske krize na opštinu 
Prijedor. 
Prema tim mjerama na redovnom 
održavanju putne mreže biće ušteđeno 20 
odsto planiranih sredstava ili 320.000 KM, 
na izgradnji puteva 50 odsto ili 100.000 
KM i na rekonstrukciji puteva 20 odsto ili 
60.000 KM. 
Da nije krize  i  punjenje budžeta od svega 
65 odsto u prvom  tromjesečju , u 2009. 
godini u redovno održavanje lokalnih 
puteva i ulica bilo bi uloženo 400.000 KM, 
u održavanje nekategorisanih puteva od 
interesa za opštinu i mjesne zajednice 
400.000 KM, za putne objekte i 
signalizaciju 100.000 KM, a za zaštitu puta 
i putnog pojasa 200.000 KM. 
Programom je za hitne intervencije 
planirano 100.000 KM koliko i za 
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sufinansiranje rekonstrukcije puteva i ulica 
u mjesnim područjima. 
Zimskoj službi namijenjeno je 300.000 
KM, za rekonstrukciju puteva i ulica, 
takođe, 300.000 KM, a planirano je i 
ulaganje 200.000 KM u izgradnju novih 
puteva i ulica.Mreža lokalnih puteva na 
području Prijedora duga je 190,5 
kilometara od čega je 137,6 kilometara 
asfalta.Dužina nekategorisanih puteva od 
značaja za opštinu je 138,9 kilometara, a 
pod asfaltom je svega 41,9 
kilometara.Ulična mreža duga je oko 80 
kilometara. 
 
27.4.2009. VI sjednica SO Prijedor 
Usvojen Izvještaj o radu načelnika 
opštine 
 
Odbornici Skupštine opštine  Prijedor 
usvojili su na  VI zasjedanju    Izvještaj o 
radu načelnika i  opštinske Administrativne 
službe  za 2008. godinu, konstatujući da su 
rezultati tog rada vidljivi u svim oblastima 
života grada. 
 Načelnik opštine Marko Pavić je istakao 
da su u prethodnom periodu realizovani svi 
planirani programi, a da su pri tom  sve 
odluke donošene dvotrećinskom većinom 
glasova. 
 -Bilo mi je zadovoljstvo da čujem 
pohvale, ali i sugestije koje su iznijeli 
odbornici  o radu  opštinske administracije 
, ali je činjenica da su tokom ovog perioda 
našeg rada stvorene  objektivne 
pretpostavke za dalji razvoj  opštine 
Prijedor , kazao je  Pavić. 
 Prema njegovim riječima , pozitivna 
ocjena o radu  je uslijedila i zato što je  iz 
srednje razvijenih, opština Prijedoru sada u  
rangu  razvijenih, da se radi po evropskim 
standardima,te da su mnogim institucijama  
i ustanovama omogućili normalan rad.   
 -Ono što je najvažnije je da smo napravili 
razvojni budžet kroz koji smo stimulisali  
poljoprivredne proizvođače, one koji se 
bave industrijskom proizvodnjom da bi što 
više zapošljavali, što je u interesu građana, 
kazao je Pavić. 

On je dodao da se ovim  potvrđuje da je u 
opštini stvorena povoljna klima za rad 
privrednika, što će se odraziti i na dalji 
napredak u drugim segmentima života ove 
lokalne zajednice. 
 

 
 
Na šestom ovogodišnjem zasjedanju 
odbornici  usvojili su i odluku o dodjeli 
Povelje počasnog građanina opštine 
Prijedor akademiku Matiji Bećkoviću, 
Plakete opštine Prijedor slikaru Vladislavu 
Makanjiću i  novčane nagrade opštine 
Prijedor u iznosu od 2000KM 
Elektrotehničkoj školi . 
Na ovom zasjedanju je imenovano i sedam 
načelnika odjeljenja Administrativne 
službe opštine Prijedor, koju čine šest  
načelnika koji su tu funkciju obavljali i u 
prethodnom  periodu, te načelnik 
novoformiranog Odjeljenja za društvene 
djelatnosti. Za sekretara Skupštine opštine 
Prijedor imenovan je Željko Škondrić, koji 
je utu funkciju obavljao i u prethodnom 
skupštinskom sazivu. 
 
Potpisana koncesija za izgradnju 
cementare 
 
U izgradnju  Fabrike cementa u Prijedoru  
kompanija ''ARIKAM'' iz Madrida 
investiraće 192 miliona evra,  što će ujedno 
biti i najveća  strana investicija na području 
ove opštine, a poslije, energetskog sektora, 
i  jedna od većih i u Republici Srpskoj. 
-Izgradnjom ovog strateškog objekta 
Prijedor će dobiti zamajac za industrijski 
razvoj i postaće industrijski centar Srpske, 
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izjavio je  načelnik opštine Prijedor Marko 
Pavić. 
On  je istakao da će izgradnjom ovog 
privrednog kapaciteta u Prijedoru porasti 
industrijska proizvodnja, izvoz i 
zapošljavanje, te da očekuje i indirektne 
efekte rada cementare - upošljavnje 
značajnih kapaciteta željeznice, drumskog 
prevoza, građevinarstva i drugih 
djelatnosti. 
-Ovo su efekti koji se nikako ne mogu 
zanemariti'', naglasio je Pavić, poručivši će 
buduća cementara biti građena po svim 
ekološkim standardima tako da nema 
bojazni za zagađenje životne sredine. 
 

 
 
Generalni direktor kompanije "ARIKAM" 
Emilio Iskuerdo Himenez potvrdio je da  
potpisan ugovor o  tridesetogodišnjoj 
koncesiji za eksploataciju krečnjaka u 
kamenolomu Drenovača te da  će ova 
kompanija  graditi zatvoreni tip cementare 
po propisanim ekološkim standardima. 
-Zaštita životne sredine biće predmet 
ekološke studije koja je jedan od sljedećih 
koraka, rekao je Himenez, navodeći da će 
u naredne  dvije godine raditi na izradi 
studija o rezervama i kvalitetu materijala, 
te rješavanju problema vezanih za 
infrastrukturu i energetiku.Cementara će 
biti locirana između prijedorskih naselja 
Petrov Gaj i Omarska i prostiraće se na 58 
hektara državnog zemljištu.Godišnji 
kapacitet fabrike  bi trebao biti oko  1,2 
miliona tona cementa, a prema najavama 
proradiće 2014. godine i u njoj će biti 
zaposleno, direktno ili indirektno, oko 600 
radnika.  

-Radi se o projektu koji kompletira liniju 
aktivnosti firme `ARIKAM`, lidera u 
proizvodnji građevinskog materijala u 
Španiji i jednog od većih proizvođača u 
svijetu,čime će se zadovoljiti potrebe  
dodao je Himenez. 
 
Urbana integracija nelegalnih naselja 
 
Savez opština i gradova Republike Srpske , 
u saradnji sa Mrežom lokalnih vlasti 
jugoistočne Evrope  NALAS  i uz  podršku 
NJemačke agencije za ekonomski razvoj 
organizovao je na Mrakovici  dvodnevnu  
radionicu na temu „ Urbana integracija 
nelegalnih naselja „. Radionica  je 
organizovana u okviru implementacije 
pilot projekta  koji se provodi na podčrju 
opštine Prijedor čija je vrijednost 82 000 
eura.Njen cilj je da se ukaže da veličinu, 
kompleksnost i metode rješavanja 
problema nelegalnih naselja, kao i 
posljedice koje su prouzrokovane 
njihovom izgradnjom.Pokretanje   projekta 
„Urbana integracija nelegalnih naselja„ 
inicirali su veliki broj nelegalno izgrađenih 
naselja  u užem i šriem regionu, kao i 
paragraf 6 Bečke deklaracije  u kojem je 
navedeno da je urbana , socijalna i 
ekonomska integracija nelegalnih naselja 
unutar cjelokupne gradske strukture biti 
ključni faktor u pripremanju za pristup 
Evropskoj uniji. 
 
8.4.2009. Obilježen Međunarodni Dan 
Roma 
 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
prisustvovao je  svečanosti koju su 
prijedorski Romi organizovali povodom 
Međunarodnog dana Roma.Čestitajući ovaj 
praznik, on je  rekao da smatra da je ovo 
prilika da se sagledaju rezultati 
dosadašnjeg rada lokalne zajednice , ali i 
dogovore novi projekti koji će poboljšati 
kvalitet života romske populacije. 
-Uvijek treba globalno razmišljati, ali 
lokalno raditi , tako da i mi povodom 
Međunarodnog dana Roma moramo 
gledati šta smo mi za romsku populaciju do 
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sada učinili i šta nam je dalje činiti, rekao 
je Pavić. 
On je dodao da je pored obrazovanja, 
socijalne i zdravstvene zaštite, najveći 
problem Roma zapošljavanje. 
-U ovoj godini smo planirali da riješimo 
problem stambenog zbrinjavanja  jednog 
broja romskih porodica u saradnji sa 
Vladom RS  tako što smo već otkupili 
zemlju za izgradnju jednog stambenog 
objekta, rekao je Pavić. 
On je dodao da Romi jesu nacionalna 
manjina, ali ravnopravni sa svim ostalim 
građanima opštine Prijedor. 
-Mi smo se u ovoj dekadi Roma pokazali 
da smo lokalna zajednica koja je učinila 
jedan ozbiljan pomak u odnosu prema ovoj 
populaciji za šta smo i nagrađeni nagradom 
Savjeta Evrope, dodao je Pavić. 
Predsjednik Udruženja Roma Ramo 
Salešević je istakao  da opština Prijedor 
pomaže Romima  svim segmentima života 
te da u tome prednjači u odnosu na ostale 
lokalne zajednice. 
-Opština Prijedor je obezbijedila udžbenike 
za 110 naših učenika, stipendije za četvoro 
sednjoškolaca i jednog studenta te se 
nadamo da će pored stambenog 
zbrinjavanja u dogledno vrijeme biti 
riješen i problem zapošljavanja radno 
sposobnih Roma, kazao je Salešević. 
Na području opštine Prijedor živi oko 650 
Roma, od kojih je samo tri zaposleno. 
 
 
Komunalna policija 
Kontrola ugostiteljskih objekata 
 
Pripadnici Komunalne policije počeli su 
akciju kontrole ugostiteljskih objekata koji 
su već počeli sa iznošenjem stolova u 
ljetnjim baštama.Šef Komunalne policije 
Miroslav Krneta je potvrdio da će 
kontrolom biti obuhvaćeni svi vlasnici 
ugostiteljskih objekata koji su već i ranije 
imali ljetnje bašte. 
-Prošle godine je nadležno opštinsko 
Odjeljenje za stambeno-komunalne 
poslove  izdalo 32 odobrenja za 
zauzimanje javnih površina , tako da će oni 

biti prvi na udaru kontrole komunalnih 
policajaca,  kazao je Krneta. 
On je dodao i da će  svim vlasnicima koji 
su postavili stolove u ljetnjoj bašti , a za to  
nemaju odobrenje,prvo biti naloženo da   
pribave potrebnu dokumentaciju, jer će im  
u protivnom  biti izrečena mjera pečaćenja 
ugostiteljskog objekta. 
Stručni saradnik za uređenje i korišćenje 
građevinskog zemljišta Zuhra Pantoš je 
potvrdila da je rok za podnošenje zahtjeva 
za izdavanje doborenja za zauzimanje 
javne površine istekao 31. marta jer je 
sezona počela 1. aprila. 
-Do sada je 11 vlasnika ugostiteljskih 
objekata podnijelo zahtjev za zauzimanje 
javen površine koji su pozitivno riješeni, a 
svi ostali koji zahjtev nisu podnijeli u 
predviđenom roku, to mogu i dalje učiniti 
ako za to pribave sve ostale potrebne 
dokumente i urbanističke saglasnosti, 
kazala je Pantoševa. 
Opština Prijedor  još uvijek razmatra i 
mogućnost  postavljanja ljetnjih bašti u 
glavnoj prijedorskoj ulici,  jer je ova nova 
pješačka zona prošle godine bila isključivo 
namijenjena pješacima. Iz nadležnog 
opštinskog Odjeljenja za prostorno 
uređenje su potvrdili da je razlog tome što 
još uvijek izvršen konačni tehnički prijem 
radova te da će nakon otklanjanja svih 
nedostaka vjerovatno i u glavnoj ulici 
oživjeti ljetnje bašte. 
Krneta je potvrdio i da šest komunalnih 
policajaca  zajedno sa tržišnom 
inspekcijom redovno obavljaju  kontrolu 
poštovanja opštinske odluke o radnom 
vremenu , te da je   u prva tri mjeseca ove 
godine podnišeno šest  prekršajnih  naloga 
protiv vlasnika ugostiteljskih objekata 
zbog preglasnog izvođenja muzičkih 
sadržaja nakon 22 časa. 
 
Izložba i koncert posvećen mađarskim 
kompozitorima  
 
U Muzeju Kozare u Prijedoru otvorena je 
izložba i održan koncert klasične muzike 
posvećeni dvojici velikih mađarskih 
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kompozitora Beli Bartoku i Zoltanu 
Kodalju, koji su obilježili 20.vijek. 
Na 40 panoa predstavljen je život i rad 
ovih kompozitora, a njihova djela izvodili 
su učenici prijedorske Osnovne i Srednje 
muzičke škole u Prijedoru u izložbenom 
prostoru Muzeja Kozare. 
-Prelijep je ovaj cjelovečernji program kao 
i prostor Muzeja gdje se ovo sve događa i 
ja bih želio da svi koji dođu ovdje pročitaju 
izložbu jer mogu naučiti mnogo, pošto 
narod ovog područja ima više onoga što 
nas spaja nego što nas razdvaja, a djela 
Bartoka i Kodalja to potvrđuju, rekao je 
zamjenik ambasadora Republike Mađarske 
u BiH Zoltan Horvat. 
Otvarajući izložbu, zamjenik načelnika 
opštine Prijedor Milenko Đaković je 
istakao da i ovaj događaj potvrđuje koliko 
je Prijedor otvoren grad i spreman da 
pomaže nacionalnim manjinama. 
-Večeras smo imali priliku da se družimo 
sa mađarskom nacionalnom manjinom i 
predstavnicima njihove Ambasade i 
njihovog Udruženja i opština Prijedor će i 
dalje podržavati ovakve manifestacije, 
rekao je Đaković. 
 

 
 
On je izrazio nadu  da je kultura 
prethodnica i drugih vidova saradnje sa 
Mađarskom, koji će uslijediti. 
Pošto se jedna izložba Muzeja nalazi u 
Italiji a druga u Turskoj Muzej je uveo 
Prijedor u Evropu, rekao je direktor 
Muzeja Kozare, Milenko Radivojac. 
- Treba cijeniti svoju kulturu ali i kulturu 
drugih koji nam nude svoju kulturu, i zato 
je večeras  bilo lijepo upoznati dio kulturne  

prošlosti dvojice najeminentnijih 
mađarskih kompozitora dvadesetog vijeka 
Beli Bartoka i Zoltana Kodalja, vidjeti 
njhove biografske priče a i čuti dio 
njihovog muzičkog stvaralaštva, rekao je  
Radivojac.   
Izložbu i koncert zajednički su 
organizovali Muzej Kozare i Muzička 
škola iz Prijedora, Udruženje Mađara 
Republike Srpske " i Ambasada Republike 
Mađarske u BiH.   
 
Izložba plakata - Balkanska percepcija 
evropskog idnetiteta 
 
U izložbenom prostoru Muzeja Kozare  u 
subotu je   otvorena izložba  „ Balkanska 
percepcija evropskog identiteta“. Riječ je o 
izložbi plakata 45 studenata  umjetničkih 
akademija  iz BiH, Bugarske, Makedonije, 
Crne Gore, Srbije i Turske koji su bili 
učesnici takmičenja  koje je  2005. godine, 
a potom i 2007. godine organizovalo 
Češko vijeće za spoljne poslove. 
Direktor Muzeja Kozare Milenko 
Radivojac je rekao da su  u ovom projektu 
koji  je dao  mogućnosti  kretivnog 
pristupa temi evropskih integracija mladi 
ljudi bili pozvani da putem plakata izraze 
svoju percepciju evropskog identiteta. 
-Prema ocjeni organizatora prezentacija 
plakata sa temom balkanske percepcije 
evropskog identiteta u evropskoj javnosti i 
institucijama može stvoriti bolje 
razumijevanje težnji, nesigurnosti i vizija 
mladih ljudi u dijelu Evrope koji je 
opteećen teškoćama nedavne istorije, rekao 
je Radivojac. 
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Izložbu , koja je organizovana  u saradnji 
sa ambasadom Republike  Češke u BiH , a 
povodom obilježavanja 11. godišnjice rada   
prijedorskog Udruženja Čeha“ Češka 
beseda“ otvorio je zamjenik ambasadora 
Republike Češke u BiH  Zbinjek Peško. 
-I ovoga puta se pokazuje da je umjetnost 
ona koja spaja najbrže i najefikasnije ljude 
ne samo u Evropi nego u cijelom svijetu i 
ovim plakatima mladi ljudi su pokazali 
kakav je njihov odnos prema toj Evropi, a 
prepistiću svakom od vas da na svoj način 
shvati poruku koju svaki od plakata nosi, 
rekao je Peško. 
Predsjednik Skupštine opštine Prijedor 
Azra Pašalić je pozdravljajući goste istakla 
da grad Prijedor podržava rad udruženja 
nacionalnih manjina te da  nas različitosti 
obogaćuju, a nikako oštećuju. 
-Udruženje Čeha koje djeluje više od 
decenije na poručju opštine Prijedor naš je 
most sa  Češkom Republikom , 
domovinom njihovih predaka   koja 
trenutno predsjedava Evropskom unijom te 
su ujedno i naši ambasadori u svijetu, 
kazala je Pašalićeva. 
 Izložba , koja je upriličena povodom 
obilježavanja 11. godišnjice rada 
Udruženja Čeha „ Češka beseda“ biće 
otvorena do 13. maja. 
 
Zlatna vila – Organizacioni odbor 
 
Na  9.Međunarodnom festivalu horova 
"Zlatna vila", koji će  se održati 8. i 9. maja 
u Prijedoru nastupiće osam horova iz 
sedam zemalja, saopšteno je na jučerašnjoj  
konferenciji za novinare  Organizacionog 
odbora festivala.Koordinator Festivala 
Mirko Glamočanin istakao  je da će u 
dvodnevnom takmičenju  za najveće 
festivalsko priznanje -Plaketu ''Zlatna vila''  
učestvovati Akademski mješoviti zbor 
Sveučilišta Jurja Dobrile iz Pule, srbijanski 
horovi ''Kantikum novum'' iz Beograda i 
''Liceum'' iz Kragujevca, a iz Tetova  
dolazi Gradski ženski mladinski hor 
''Menada''. 

-Na Festivalu će nastupiti i Mješoviti zbor 
`Kamera Habra` iz Praga , Mješoviti hor 
`Edukatus` iz Krakova i Omladinski 
kamerni hor dvorca kulture Lensoveta iz 
Sankt Peterburga , dodao je Glamočanin. 
On je napomenuo da će grad domaćin 
predstavati  hor  SPCPD ''Vila'' . 
 

 
 
-Najbolji prema mišljenju tročlanog 
stručnog žirija osvojiće plaketu ’Zlatna 
vila’ i glavnu novčanu nagradu od 5.000 
KM, a predviđena je dodjela još pet 
posebnih priznanja  - najbolje izvedbe 
savremenog, domaćeg i duhovnog žanra, te  
povelja za djela starog majstora, inovaciju i 
virtuoznost u interpretaciji, kao i  Povelja -
nagrada publike i novčani iznos od 
1500KM.“ potvrdio je Glamočanin. Nastup 
horova ocjenjivaće stručni žiri u sastavu  
Milovan Pančić iz Beogada , Suzana 
Kostić  iz Niša i Rade Radović iz Sarajeva. 
Budžet Festivala je 45.000 KM, a osim 
opštine u finansijskoj konstrukciji treba da 
učestvuju Ministarstvo prosvjete i kulture 
RS i sponzori.  
 
Uspjeh atletičara na mitingu u Bovcu 
 
Grupa od  dvanaest prijedorskih atletičara 
boravila je proteklog vikenda u 
slovenačkom gradu Bovec gdje su  
učestvovali na tradicionalnom atletskom 
mitingu gdje su osvojili osam medalja i 
jedno priznanje. 
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Stručni saradnik za sport u opštini Prijedor 
Zdravko Ostojić potvrdio je da je ovo drugi 
put da  su prijedorski atletičari bili na 
ovom takmičenju. 
-Riječ je o 8. Atletskim trkama“ Bovec 
2009“ na kojima je učestvovalo oko 500 
takmičara iz  više slovenačkih gradova , 
kao i gostiju iz Prijedora koji su doprinijeli 
njenom međunarodnom karakteru. 
On je potvrdio da je Atletski klub Prijedor 
bio klupski pobjednik sa najviše osvojenih 
medalja. 
Trener Zoran Radinović je istakao da je 
izuzetn zadovoljan nastupom svojih 
atletičara. 
 

 
 
-Posebno sam zadovoljan nastupom 
Nemanje Jankovića  u trci na  3200 metara  
i Ane Janković na 1000 metara koji su 
osvojili zlatne medalje, kazao je 
Radinović. 
On je dodao da je pored dvije zlatne 
atletičari Atleskog kluba „ Prijedor“ 
Brankica Veselinović, Kristijan Radinović,  
Milica Stupar osvojili srebrne medalje, te  
bronzane  Slavica Lajić , Milana Janjanin i 
Vladimir Janković. 
Organizator ovog takmičenja je bio 
Atletski klub Bovec, čiji će atletičari ove 
godine učestvovati po treći put  na Uličnim 
trkama „ Prijedor 2009“ koja će se održati 
14. maja povodom Dana opštine. 
Tokom boravka  u Sloveniji ,sportska 
delegacija opštine Prijedor učestvovala je i 
u raftingu na Soči, obilasku izvorišta  ove 
rijeke ,a tokom večeri  je učestvovala u 
predstavi koju su  za domaćine izveli 
članovi Udruženja Slovenaca „ Lipa“  koja 

je simbolično nosila naziv –Pogledajte šta 
su vam pripremili  prijedorski Slovenci. 
 
Međunarodne ulične trke 14. maja 
 
Sportska manifestacija „Međunarodna 
ulična trka“ koja je prošle godine Atletski 
savez BiH proglasio najboljom uličnom 
trkom ove godine će se održati 14. maja , 
saopštio je Organizacioni odbor za 
održavanje ove tradicionalne manfestacije 
čiji je moto „ Srcem za Prijedor“. 
Predsjednik  Organizacionog odbora 
Marko Pavić je istakao da u sveprisutnoj 
ekonomskoj krizi kvalitet organizacije trke 
treba zadržati  na dosadašnjem nivou. 
-Opšta je ocjena da su prijedorske ulične 
trke postale prepoznatljive u atletskom 
svijetu kao jedne od najvećih i najljepših 
trka na ovim prostorima i to kako po broju 
učesnika, tako i po broju posjetilaca i  
nema cijene kojom bi se izrazilo 
veličanstveno okupljanje mladosti na 
ulicama našeg grada“ kazao je Pavić. 
Kako je najavljeno, promoter ovogodišnjih 
atletskih trka biće Dane Korica,a takmičari 
će trčati glavnom prijedorskom ulicom. 
Na ulicama Prijedora  održaće se 24 trke, a 
takmičiće se ekipe svih kategorija, od 
najmlađih "cicibana" do seniora i seniorki. 
Međunarodni karakter trke potvrđuje 
učešće poznatih atletskih imena, kao što su 
Sonja Stolić koja već osam godina 
pobjeđuje na ovim trkama,kao i učešće 
brojnih atletičara iz Srbije, Slovenije, 
Moldavije i drugih zemalja. 
Ove godine očekuje se učešće oko 5.000 
takmičara,  a takmičarske ekipe moći će da 
prijave  i škole izvan prijedorske 
opštine.Budžet trka ostaje na 
prošlogodišnjem nivou i iznosi 49 500 
KM.Organizator Međunarodnih uličnih 
trka u Prijedoru, koje se održavaju 
povodom 16. maja Dana opštine Prijedor je 
Atletski klub Prijedor, a pokrovitelji  
Ministrastvo za porodicu, omladinu i sport 
RS i opština Prijedor.  
 
_________________________________     
Izdavač: Opština Prijedor 


